
                                       P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  nr  XXI/2016 
 
z posiedzenia sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 26.01.2016r. 
 
Miejsce obrad:  sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie, 
 
Godzina rozpoczęcia obrad:  11.00 
 
Do punktu 1. 
 
Obrady XXI sesji Rady Miejskiej w Barczewie otworzył Pan Andrzej Maciejewski – 
Przewodniczący Rady. 
Pan Maciejewski przywitał przybyłych na posiedzenie sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Do punktu 2. 
 
W obradach sesji uczestniczą wszyscy (15) radni – zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Pan Andrzej Maciejewski stwierdził prawomocność obrad XXI/2016 sesji Rady Miejskiej 
w Barczewie . 
 
Do punktu 3. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski zwrócił się z prośbą o przesunięcie  punktu 11 obrad przed 
punktem 5. porządku. Prośbę  uzasadnił tym, iż Pani Iwona Nobert-Ćwiek, która będzie 
przedstawiała ten temat, w dniu dzisiejszym musi uczestniczyć w posiedzeniu ZUD w 
Olsztynie. 
 
Radni  jednogłośnie przyjęli propozycję Burmistrza. 
 
Porządek posiedzenia po zmianach: 
 
4.Przyjęcie protokółów z obrad poprzednich sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 
5.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu działek nr 66/2, 67/3, 67/4, 65/11 w obrębie 
geodezyjnym Kronowo, gmina Barczewo; 
6.Sprawozdanie  Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady; 
7.Interpelacje i zapytania radnych; 
8.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 
9.Odpowiedzi; 
10.Informacja Dyrektora Miejskiego Zespołu Oświaty i Zdrowia w Barczewie o 
pozyskanych w 2015r środków zewnętrznych przez  placówki oświatowe; 
11.Raport dotyczący realizacji celów Strategii Rozwoju Gminy Barczewo za 2015r; 
12.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki  Nad Zabytkami 
Gminy Barczewo na lata 2016-2019; 
13.Projekt  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo 
na lata 2016-2025; 
14.Projekt uchwały w sprawie zmiany  budżetu na 2016r; 
15.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy Samorządowi Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura 
Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli; 
16.Projekt  uchwały w sprawie udzielenia pomocy Samorządowi Województwa 



Warmińsko-Mazurskiego na potrzeby realizacji Planu Cyfrowego 2025 dla Warmii i Mazur; 
17.Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Do punktu 4. 
 
Protokół z obrad XIX/15 sesji Rady Miejskiej w Barczewie przyjęty został jednogłośnie(15); 
 
Protokół z obrad XX/16 sesji Rady Miejskiej w Barczewie przyjęty został jednogłośnie(15); 
 
Pan Andrzej Maciejewski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie i Pan Lech Jan 
Nitkowski  Burmistrz Barczewa  wręczyli okolicznościowy dyplom  dla Państwa Eweliny 
Storoniańskiej i Adama Jaworskiego za zdobycie  I miejsca w  ogólnopolskim konkursie  
Mister Camping 2015. 
 
Rada udzieliła głosu dla Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej Panu Arturowi Bal. 
 
Pan Artur Bal: 
-dziękuję za zaproszenie. Myślę, że spotkania takie jak dzisiejsze są dobrym sposobem  
na kontaktowanie się ze sobą. Drogi są burzliwym tematem. Przygotowałem odpowiedź na 
zapytanie Pana Przewodniczącego. Co roku staramy się robić podsumowanie prac 
wykonywanych przez cały rok. Pani Starosta przekazała dla wszystkich gmin powiatu 
zestawienia prac, które niezbędne są do wykonania na danych drogach . Pani Starosta ma 
nadzieję, że pomożecie Państwo wybrać z tej listy prace najbardziej niezbędne do 
wykonania  na terenie każdej Gminy oraz wskazanie kolejności ich wykonania. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-dużo korzystam z dróg powiatowych. Od kilku lat panuje taki zwyczaj, że zwracamy się do 
Państwa o ich naprawę i one są jakoś tam naprawiane. Niestety wystarcza to na krótko. 
Droga Szynowo-Tuławki nadaje się znów do naprawy i wydaje mi się, że łata na łacie  nic 
nie daje. Czy nie można zastosować jakiejś innej technologii? 
 
Pan Artur Bal: 
-niestety, drogi bitumiczne, które są na tym terenie, póki nie zostaną przebudowane  nie 
zmieni to ich przepustowości przejazdów. Póki co zostaje  tylko i wyłącznie ich łatanie. Po 
tych drogach już nie może poruszać się ciężki sprzęt. Należy je przebudować, na co 
potrzebne są potężne środki. Drogi są spękane. Jedyne wyjście to przebudowa bo 
wykonanie nakładki na jednym odcinku niczego nie załatwia. Tam gdzie  jest to możliwe 
realizowane są przebudowy. 
 
Pani Balbina Buras: 
-otrzymałam odpowiedź od  Pana zastępcy. Radosty odcięte były od świata. 200 metrowy  
odcinek jest całkowicie zdewastowany a Pana zastępca odpisał mi, że droga ta jest na 
bieżąco naprawiana. Tam przecież nie ma asfaltu. Ja proszę o utwardzenie tych 200 
metrów drogi. 
 
Dyrektor Bal: 
-jest z 2008r porozumienie Gminy z powiatem  o utrzymaniu takich dróg; 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-dlatego też podtrzymujemy nasze wypowiedzenie . Nie jest stać  nas  na pobudowanie 
drogi; 
 



Pan Kazimierz Kozon: 
-czy PSD wydało zezwolenie na przejazd  po tych drogach pojazdów ponad 45 tonowych 
na trasie Barczewo-Klucznik.Tam stoi znak dopuszczający przejazd 10 ton. Konkretnie  
chodzi o  pojazdy ALDES-y. Pytałem się na Komisariacie Policji. Nasza Policja takiego 
zezwolenia od Państwa nie posiada. 
 
Dyrektor Bal: 
-wydajemy zezwolenia ale nie wiem czy akurat tam. Jeśli Policja nie posiada takiego 
pisma to możliwe jest, że takowego nie wydawaliśmy. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-wycinka drzew w Jedzbarku i zniwelowanie skarpy. Ten temat przerabiamy 6 miesięcy. 
 
Dyrektor Bal: 
-drzewa będą wycięte. 
 
Pan Kozon: 
-przebudowa drogi w Jedzbarku; 
 
Pan Artur Bal: 
-nie mam do tej pory tego pisma. To powinno być na tej liście skierowanej do Burmistrza 
Barczewa. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-czy jest spisana  umowa z ALDES-ą na wypłatę odszkodowań za drogi? 
 
Pan Artur Bal: 
-ze Starostwem nie jest podpisana taka umowa. Do Komisariatu Policji w Barczewie  
zwracaliśmy się wielokrotnie o objęcie nadzorem dróg. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-stan drogi Mokiny – Bogdany; 
 
Pan Artur Bal: 
-na tą chwilę Pan Burmistrz wypowiedział umowę; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-mam odpowiedź, że porozumienie wygasa w maju 2016r. 
 
Pan Artur Bal: 
-jest 6-miesięczny okres wypowiedzenia. 
 
Pan Krzysztof Zdziarstek: 
-nasz radca prawny wypowiedział się, że jeśli nasza umowa wygasła z końcem roku więc 
również i porozumienie wygasło z końcem roku. 
 
Pan Kazimierz Czaplicki – Sołtys Bartołt Wielkich: 
-w Bartołtach rozwiązana została sprawa przepustu. Nie rozwiązana  jest natomiast 
sprawa doprojektowania chodników, odwodnienia. Odwodnienie  jest zrobione 
niewłaściwie. Trzeba to wyjaśnić. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 



-proszę o odpowiedź  na piśmie w tej sprawie. 
 
Pan Artur Bal: 
-wiem, że u Pana Zastępcy Burmistrza odbyło się spotkanie w tej sprawie i była z niego 
sporządzona notatka. Prace wykonywane były zgodnie z przedłożonym przez Barczewo 
projektem, który był niekompletny. Projekt został ostatecznie dokończony przez 
pracownika  urzędu i prace zostały wykonane zgodnie z tym projektem. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-Panie Dyrektorze  projektant uzgadniał ten projekt z Powiatową Służbą Drogową. Tam 
trzeba jechać, ruszyć głową i to zrobić. Dziś jest łatwo obciążać  projektanta a to było  
uzgadniane  z Powiatową  Służbą Drogową. Nie należy odbijać piłeczki. Na dobrą sprawę 
to przy drodze powiatowej Powiat powinien to zrobić a nie Gmina. Proszę o wyjazd na 
wiosnę w teren i załatwienie tej sprawy. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-to nie jest do końca prawdą ,że nie zawinił projektant. Na przykładzie domów socjalnych 
w Łęgajnach widać , że zawinił projektant. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-w ubiegłym roku w trakcie wyjazdowej komisji radni stwierdzili, że powiatowe drogi 
przebiegające przez Gminę Barczewo są w  najgorszym stanie wśród dróg powiatowych. 
Jakie środki są przeznaczone na Barczewo? 
 
Pan Dyrektor Bal: 
-budżet powiatu musi zawsze być podzielony na 12 Gmin. W ubiegłym roku na drogi 
powiatowe przebiegające przez gminę Barczewo wydaliśmy więcej  niż na drogi  
przebiegające przez inne gminy naszego powiatu. Panu Sołtysowi z Bartołt Wielkich chyba 
chodzi o to, że chodnik jest tak poprzerywany. Myślę, że mieszkańcy są niezadowoleni z 
tego ile zostało zrobione chodników. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-jak wygląda sprawa inwestycji drogowej Barczewka 
-jest potężny wyciek na drogę biegnąca przez Barczewko. Czy można z tym coś zrobić? 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-dziś jest w Ratuszu w Olsztynie posiedzenie ZID. Strategia najprawdopodobniej będzie 
przyjęta; 
-nabój lodowy jest usuwany. Pojawia się on  z jednej z rur. Trzeba znaleźć skąd to się 
wzięło, czyja to jest rura. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-od 10 lat tam mieszkam i ta woda się leje. Komisje przyjeżdżają i nic się nie dzieje, nic się 
nie robi aby to naprawić. 
 
Pan Dyrektor Bal: 
-należy podjąć decyzję co zrobić z tą rurą. Może ją zaślepić. Dziękuję za spotkanie i 
myślę, że  te drogi są wspólne i wspólnie musimy działać. 
 
Do punktu 5. 
 
Wyjaśnienia do  projektu uchwały udzieliła Zastępca Kierownika Wydziału BIOŚ Pani 



Iwona Nobert-Ćwiek. 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-Firma EKOTER rozwija się bardzo dynamicznie. Uchwała jest uchwałą intencyjną. Czy 
przy podejmowaniu uchwały o  m.p.z.p  będą prowadzone konsultacje z mieszkańcami? 
 
Pani Iwona Ćwiek: 
-radna Pani Balbina Buras  poprosiła o spotkanie z mieszkańcami w Kronowie jeszcze 
przed wyłożeniem planu. Wszyscy mieszkańcy otrzymają informację o spotkaniu do 
swoich domów. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-otrzymałem  tą ilość dokumentów w piątek  do domu. Nie miałem możliwości zapoznania 
się z nimi. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-materiały sesyjne radni otrzymali do domów we wtorek. To są dodatkowe dokumenty, o 
które Pan prosił odrębnie. Materiały związane są z Pana zapytaniami. Nie są to materiały 
przewidziane na sesję a jedynie dodatkowe. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-jako radny Rady Miejskiej w Barczewie chciałbym przedstawić wyjaśnienie w tej sprawie. 
 
Wyjaśnienie stanowi załącznik  pisemny do protokółu. 
 
Pan Kozon powiedział m.innymi: 
-z tego wynika, że Pan Massimo sam decyduje o tym co będzie wnosił.  Podtrzymuję 
swoją opinię z października 2015r i nie jest to opinia Komisji. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-kopalnie są inwestycją celu publicznego. Inicjatywę  uchwałodawczą ma m.innymi 
Burmistrz. Wniosek złożyła firma. Odpowiednie przepisy ściśle regulują procedury jakie 
należy przeprowadzić aby móc uchwalić zmiany do miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Materiały jakie były dostarczone radnym były wystarczające w tym 
temacie. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-Pan Kazimierz już raz zgłosił tą sprawę do Prokuratury – i co? I nic. Bez tej uchwały nie 
możemy rozpocząć żadnego procesu. Tak nie można. Ja nie mogę odmówić 
wnioskodawcy rozpoczęcia procedury. Po podjęciu tej uchwały wypowiedzą się wszystkie 
uprawnione do tego instytucje. Wcześniej nikt nie rozpocznie procedury. 
Szanowni Państwo  z pewnością nie zgłoszę tego do Prokuratury bo nie chcę aby się z 
nas śmiali. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-mówi Pan, że się przyczepiłem a dlaczego Pan  odmówił załatwienia sprawy 
Chodorowskiemu? 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-wnioskuję o skupienie się nad dzisiejszym tematem a nie nad innymi nie mającymi 
związku ze sprawą. 
 



Pani Iwona Nobert- Ćwiek: 
-na działce nr 65/11 trwa wydobycie żwiru. Firma posiada na to wszystkie, niezbędne, 
koncesje i pozwolenie na wydobycie (zgodnie ze starym planem). 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-opinia Komisji do Spraw Gospodarczych jest pozytywna – bez głosu Pana Kozona. 
 
Komisja do Spraw Rolnictwa i Ochrony Środowiska nie zajmowała się opiniowaniem tej 
uchwały. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-Komisja Regulaminowa rozpatrywała tą sprawę. Zabrakło nam wypowiedzenia się 
mieszkańców w tej sprawie. Ja bym nie strofował Pana Kazimierza bo warto tego pilnować 
Komisja Regulaminowa wydała opinię pozytywną dla tej uchwały. 
 
Pani Balbina Buras: 
-zwróciłam się do pani Iwony o to aby mieszkańcy mieli możliwość wypowiedzenia się na 
Zebraniu Wiejskim. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-Od Zebrania Wiejskiego nie uciekamy  i nie uciekniemy. Będziemy wiedzieli co o tym 
sądzą mieszkańcy. 
 
 
Pani Balbina Buras: 
-jeśli mieszkańcy będą przeciwni to czy można zatrzymać procedurę? 
 
Pani  Iwona Ćwiek: 
-procedurę można zatrzymać na każdym etapie. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-czy w trakcie działalności tej firmy była ze strony Gminy przeprowadzana jakaś kontrola? 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-proszę tam jechać i zobaczyć jak porządnie wygląda tam rekultywacja. Gmina nie jest 
uprawniona do przeprowadzania tam kontroli. Na kontrolę przyjeżdżają z Warszawy z 
Urzędu Górniczego oraz z Marszałkostwa. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-chciałbym być na bieżąco informowany co dzieje się w Kronowie w tej sprawie. 
 
Pani Halina Bronka: 
-byłam radną trzy kadencje temu jak wynikła sprawa Skajbot. Podejmujemy bądź 
odrzucamy uchwały. Z pewnością  gdybyśmy mieli jakiekolwiek wątpliwości i obawy to ta 
uchwała dziś by nie stawała. Ja rozumiem Pana Kozona, który jest bardzo dociekliwy i 
martwi się o sprawy Gminy. Mnie  z pewnością jest łatwiej i na dzień dzisiejszy czuję się 
bezpiecznie. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-materiały na sesje zostały zaopiniowane przez radcę prawnego Urzędu Pana 
Gajdamowicza. Część materiałów podpisała Pani Anna Krawczyk. 
 



Właściciel Firmy EKOTER – Pan Massimo: 
-usłyszałem wiele wątpliwości ale chciałem powiedzieć, że w Kronowie jesteśmy od 17 lat. 
Wydobywamy kruszywo na działce nr 65/11. Mamy na to koncesję od wielu lat. Każdego 
roku mam 2-krotne kontrole. Mamy ciągłe kontrole. Sami nie możemy decydować kiedy i 
gdzie  
kopać. Mieszkańcy w Kronowie są zadowoleni. Relacje są bardzo dobre. Sprzedają nam 
od czasu do czasu grunt. Zrekultywowaliśmy 28 hektarów, które wróciły do stanu rolnego 
i nie ja  o tym decyduję.  Następne 8 ha czeka. Grunty te wrócą  do mieszkańców 
Kronowa. Starosta twierdzi, że jesteśmy tacy jedyni. 
Firma nasza odprowadza podatki od nieruchomości do kasy gminnej. W przeciągu 5 lat do 
Gminy wpłaciliśmy 3 miliony zł. Zawsze zapraszamy do nas. Dodać chciałem, że z Gminą 
współpracuje się nam bardzo dobrze. W firmie zatrudniamy  około 50 osób. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-jeżeli chodzi o podatki – to z moich wyliczeń  wynika, że do budżetu Gminy płaci Pan  150 
tysięcy rocznie. 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-Spółka EKOTER  odprowadza do nas podatki i bardzo duże opłaty eksploatacyjne i to  
może być  nawet te  3 miliony zł. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-jak  Pan jest  taki dobry to niech pan pomoże doprowadzić wodę dla mieszkańców, którzy 
ją stracili przez was. 
 
Pan Massimo: 
-nikt z mieszkańców nie zwracał się do nas w takiej sprawie. Zapraszam radnych do nas 
do firmy. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-czy tą ziemię oddaje Pan za przysłowiową złotówkę? 
 
Pan Massimo: 
-to są prywatne sprawy. Proszę o to pytać mieszkańców. 
 
Na sali obecni są wszyscy radni. 
 
Rada  Miejska  14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”  podjęła: 
 
                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXI(136)16 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu działek nr 66/2, 67/3, 67/4, 65/11 w obrębie geodezyjnym Kronowo, 
gmina Barczewo. 
 
Do punktu 6. 
Sprawozdanie Burmistrza Barczewa: 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-trwa realizacja zadań przewidzianych w zakresie funduszy sołeckich; 
-realizowane są zadania remontowe na drogach gminnych ; 
-toczymy spór z ERNERG-ą, która żąda od nas wykupienia wszystkich urządzeń i 
nawiązki za kilka lat. Odczuwamy to jako dyktat , jako państwo w państwie; 



-na ukończeniu jest projekt kanalizacji w Nikielkowie; 
-podpisaliśmy w Urzędzie Marszałkowskim umowę na realizację monitoringu w ramach 
rewitalizacji Starego Miasta; 
-odbyła się akcja „Bezpieczny Lód”; 
-odbyła się inauguracja Roku  Feliksa Nowowiejskiego; 
-uczestniczyłem w uroczystym otwarciu lotniska w Szymanach; 
-30.12.2015r odbyło się Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia „16”; 
-odbyło się Zgromadzenie LGD Warmia; 
-odbyło się Walne Zgromadzenie ZGOK-u; 
-odbyliśmy kilka spotkań inwestycyjnych – przygotowanie do absorpcji środków; 
-odbyło się przesłuchanie kandydatów na pracownika do Wydziału Finansów ; 
-odbyła się Komisja Oświaty z udziałem dyrektorów  szkół z naszej Gminy; 
-Sołtysi spotkali się w tej sali w celu założenia  Stowarzyszenia; 
-odbyła się debata publiczna – składanie propozycji do Studium; 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-za które przejścia na „16” płacimy? 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-na Kaplitynach i we Wrócikowie; 
 
Do punktu 7. 
 
Interpelacje i zapytania radnych: 
 
Pani Halina Bronka: 
-otrzymałam aktualne rozkłady jazdy busików wszystkich linii kursujących do i z Barczewa, 
ale ja prosiłam o ustawienie  dwóch tablic informacyjnych na których były by umieszczone 
takie rozkłady. Proszę również o umieszczenie rozkładów na stronie BIP. 
-złożyłam 2 zapytania: 
a)w sprawie zmiany treści na tablicy poświęconej pamięci Feliksa Nowowiejskiego oraz 
kiedy zostanie zamontowana nowa tablica przy ulicy Mickiewicza 13 
b)w sprawie uregulowania organizacji ruchu samochodów na ulicy Słowackiego. 
Kiedy to zostanie wykonane? 
 
Pani Balbina Buras: 
-całe watahy dzików podchodzą do wsi i czynią szkody. Czy ktoś będzie się tym zajmował 
w Gminie? 
 
Pan Rafał Surmański: 
-20 lutego odbędzie się akcja charytatywna – zbieranie środków  dla Kacpra chorującego 
na  rzadką chorobę. Zapraszam Państwa do wzięcia udziału; 
-czy już jest zaplanowany audyt energetyczny placówek oświatowych? 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-w swoim sprawozdaniu Pan Burmistrz nic nie wspominał o realizacji inwestycji na Osiedlu 
Domków Jednorodzinnych. Na jakim etapie są te sprawy? Proszę o informowanie nas o 
tym na bieżąco; 
-jest kilka lamp, które na osiedlu domków się nie świecą a na Szczepańskiego 8  lampa 
świeci tylko 2 godziny. 
 
Pan Bogdan Caruk: 



-prosimy o częstsze wywożenie nieczystości ze śmietnika z ulicy Cichej, Mickiewicza; 
-dlaczego w Zarządzeniu Burmistrza z 4.01.2016r w otwartym konkursie ofert 
skierowanym do  organizacji pozarządowych jest zapis mówiący o tym, że koszty 
wynagrodzeń nie mogą przekraczać 40%. W poprzednich zarządzeniach takiego zapisu 
nie było. Nikt takich wniosków nie proponował. Może to doprowadzić do zaprzestania 
takich działań; 
-Komisja do Spraw Gospodarczych składa wniosek aby koszty kwalifikowane utrzymania 
boisk przenieść na Gminę; 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-zwracałem się z prośbą o zamontowanie w Szynowie w ciągu pieszym kilku lamp. Kiedy 
to będzie wykonane? 
-w grudniu mówił Pan o próbie wprowadzenia w życie wykonania drogi omijającej 
Barczewko. Proszę o szerszą informacje na ten temat; 
 
Pan Adam  Dowgiałło: 
-(dla p.Caruka) – mistrzostwa w ratownictwie organizuje  setka ludzi i nikt za to  nic nie 
bierze; 
-czy musi tyle osób być zatrudnionych w obsłudze prawnej  w zakładach podległych, czy 
nie może tego obsługiwać obsługa prawna Urzędu? 
-dziś  znowu nie  ma na sesji prawnika, który z Gminy  otrzymuje ogromne pieniądze; 
-na jakiej zasadzie określone były wymogi, kryteria w stosunku do ogłoszonego naboru na 
stanowisko inspektora w Wydz.BIOŚ. Ustalone zostały kryteria dla wykształcenia 
średniego. Powinny być wymóg posiadania wykształcenia wyższego. 
-kiedy odbędzie się debata  w sprawie transportu zbiorowego, którego nie ma w naszej 
Gminie. Ludzie się o to pytają; 
-czy jest możliwość ustalenia  w naszym  dziale promocji preliminarza imprez; 
-czy jest możliwość zmiany zapisów w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego na wniosek przedsiębiorcy. W obecnie istniejącym m.p.z.p niektóre zapisy 
uniemożliwiają , blokują niektóre inwestycje. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-proszę o wycięcie gałęzi drzew znajdujących się przy  schodach prowadzących z Osiedla 
Słonecznego 2  do Osiedla Słonecznego 3. Gałęzie te utrudniają przejście tą drogą. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-koło zakładu produkującego Plandeki na ulicy Prostej zbiera się  na drodze potężna  
kałuża; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-czy znana jest  data rozpoczęcia inwestycji kanalizacyjnej w Nikielkowie. 
 
Do punktu 8 
 
Pan Edward Maciejewski – Sołtys Nikielkowa: 
-dziękuję  Burmistrzowi za umieszczenie w budżecie a Radzie za  przyjęcie zadania 
dotyczącego budowy drogi Wójtowo-Nikielkowo i 200 tysięcy zł na ulicę Krokusową; 
-czy ulica Krokusowa będzie  rozpoczęta jak znikną śniegi; 
-dziś jest posiedzenie ZID – myślę, że nie dojdzie do żadnych zmian i to co było wcześniej 
założone  wejdzie w życie  i wpłynie to na rozwój Gminy. 
 
Mieszkaniec Nikielkowa – Pan Marcin Uniszewski: 



-również dziękuję Burmistrzowi i Radzie. 
-Zadanie dotyczące  kanalizacji było podzielone na trzy etapy. Czy będzie realizowany 
jeden etap czy trzy? 
 
Pan Adam Perczyński – Sołtys Wójtowa 
-pojemniki PCK, które są ustawione w Wójtowie są przepełnione. Tworzy się nieporządek. 
Na tych pojemnikach jest numer telefonu do osoby, która się  zajmuje ich opróżnianiem. 
Proszę o ich likwidację. 
 
Pani Danuta Groblewska: 
-droga za wiaduktem jest oczyszczana, odśnieżana. Natomiast Miła nie. Nowe chodniki na  
ulicy Miłej  są rozjeżdżane przez ciężki sprzęt odśnieżający. Może to robić lżejszym 
sprzętem. 
-przy naszym Muzeum  przy chodniku ustawiono barierkę, która utrudnia poruszanie się w 
tym miejscu. Przejście z wózkiem dziecięcym po chodniku jest niemożliwe. Czy można 
zabrać barierkę i poszerzyć ten chodnik; 
 
Pani Krystyna Szter: 
-czy można opróżniać śmietniki na przystankach autobusowych; 
 
Do punktu 9. 
Odpowiedzi 
 
Burmistrz Barczewa  - dla  Pani Haliny Bronka: 
-wykonanie  tablicy poświęconej Feliksowi Nowowiejskiemu . Musimy określić metody 
postępowania. Z pewnością do Festiwalu tego nie wykonamy. W grę może wchodzić 
odnowienie istniejącej tablicy. Zrobimy rozpoznanie. 
 
Dla Pani Balbiny Buras: 
-za szkody wyrządzone przez dziką zwierzynę odpowiada Wojewoda. Za straty 
pochodzące od dzików  odszkodowania płacą Koła Łowieckie, które powinno regulować 
ilość odstrzałów. Proszę o informację od Pani i będziemy procedować. 
 
Dla Pana Surmańskiego: 
-mamy wytypowane konkretne inwestycje, na które  wykonamy audyt; 
 
Dla Pana Dowgiałło: 
-co ma zrobić Burmistrz jak na ogłoszenie w sprawie naboru na stanowisko inspektora w 
Wydz.BIOŚ z wyższym wykształceniem nie było żadnego zainteresowania, żadnej oferty 
Wobec powyższego daliśmy ogłoszenie, w którym określiliśmy wykształcenie wyższe lub 
średnie. Nikt się również nie  zgłosił na zastępstwo, na stanowisko Pani Aleksandry Hodt. 
Jeśli Państwo macie kogoś takiego kto odpowiada wymaganiom – to zapraszamy. 
-zatrudnienie prawników. To tak nie wygląda. Prawnik od oświaty nie zajmuje się 
inwestycjami. ZBK zatrudnia prawnika na umowę zlecenie. Sprawdziliśmy – nikt nie 
przepłaca. 
-zmiana mpzp przez  przedsiębiorcę – niech przyjdzie do nas i będziemy się zastanawiać. 
-zalewisko na ulicy Prostej – musimy to wykonać. 
 
Dla Pana Bonusa: 
-inwestycja kanalizacyjna na Osiedlu Domków Jednorodzinnych : proszę o 
zorganizowanie w szerszym gronie  radnych spotkania w tej sprawie. 
 



Dla Pana Caruka: 
-śmietniki ul.Cicha i ul.Mickiewicza – przyjmuję do wiadomości; 
-wysokość wynagrodzenia do wysokości 40% zadania – burmistrz jest strażnikiem 
wykonania  budżetu, finansów publicznych. Uznałem, że te 40% powinno wystarczyć. 
Jeżeli merytoryczna Komisja Rady uzna, że to należy  zmienić to zmienię. Na dzień 
dzisiejszy wiem, że tylko Pan i jeszcze jedna osoba macie odmienne zdanie. Myślę, że do 
2 lutego wypracujemy stanowisko. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-przekażemy ten wniosek na posiedzenie  Komisji do Spraw Promocji, Sportu.... 
 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-jest to pieniądz publiczny i podlega rozliczeniu. 
 
Dla Pana Krzysztofa Ludwiniaka: 
-oświetlenie: skończyliśmy dopiero rok. Zapisujemy to. Robimy rozeznanie jak spisują się 
solary i działamy; 
-droga Barczewo-Barczewko: pierwotnie miał to być  do skrzyżowania  ze Słupami. 
Chciano to wyprostować i pójść na Tuławki. Nie przyjęliśmy tego. Będzie to robione  do 
skrzyżowania z drogą powiatową a na Dywitach  pójdzie to do Gadów. Od skrzyżowania 
do Barczewa trzeba wyciąć ok.800 drzew. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-uruchomienie komunikacji publicznej: po przeprowadzonej analizie przygotowujemy się 
do tego. Kwota, która musielibyśmy zapłacić – jest to suma powyżej 1 miliona zł. Komisja 
do Spraw Gospodarczych ma już materiały w tym temacie. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-myśleliśmy, że po uruchomieniu nowego przewoźnika Olsztyn spuści z tonu. Niestety tak 
się nie stało. W dalszym ciągu niezałatwiony mamy temat trasy  Szynowo-Tęguty, 
Jedzbark-Odryty, Leszno-Bartołty Wielkie. Niestety Gmina wszędzie musi dopłacić. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-Krokusowa w Nikielkowie – myślę, że przystąpimy do wykonywania tego przy 
przebudowie. W tej chwili wykonywane są prace projektowe. 
Do 15 lutego projektant zobowiązał się złożyć dokumentację projektową na kanalizację 
Nikielkowa. Mamy nadzieję, że to się skończy . 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-nie wiem czy to się zakończy do  15 lutego, ponieważ pan projektant nie zgłosił się do 
mnie po zgodę  na przejście przez moje grunty. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-dla Pana Perczyńskiego: PCK wystąpiło do nas z wnioskiem o rozwiązanie umowy; 
-dla Pani Groblewskiej: 
a)niewłaściwe oczyszczanie ulicy Miłej  - zwrócimy na to uwagę; 
b)barierka na ulicy Mickiewicza przy Salonie Muzycznym – problem ten należy rozwiązać 
do Festiwalu; 
-dla Pani Szter – opróżnianie koszy na przystankach autobusowych – rozszerzymy umowę 
i będą śmieci wywożone. 
 



Pan Kazimierz Kozon: 
-czy zatrudnia Pan w Urzędzie kogoś z uprawnieniami; 
 
Pan Lech Nitkowski-proszę zwrócić się do Pana Zdziarstka, który udzieli Panu odpowiedzi. 
 
Do punktu 10. 
Pani Halina Bronka : 
-dostaliśmy bardzo szczegółową informację i wnioskuję o  to aby jej nie odczytywać. 
 
Na sali obecni są wszyscy radni. 
 
Rada  j e d n o g ł o ś n i e   przyjęła wniosek Pani Bronki. 
 
Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Rafał Surmański odczytał jakie placówki pozyskały najwięcej środków. 
 
Pan Surmański: 
-cieszy fakt, że Dyrektorzy tak się starają i pozyskują środki. Jakie działania  w najbliższym 
czasie chcą poczynić szkoły aby pozyskać środki; 
 
Pani Hanna Chyżyńska – Dyrektor Miejskiego Zespołu Oświaty i Zdrowia: 
-wszystkie szkoły będą składały wnioski o środki w miesiącu marcu 
-otrzymaliśmy 20 tysięcy w projekcie „Umiem pływać”; 
-kończę pisać wniosek do projektu „Maluch 2016” na dostosowanie pomieszczeń 
przedszkolnych na potrzeby Żłobka. Chcielibyśmy aby Żłobek ruszył od września. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-od powstania Żłobka zależy  właściwe funkcjonowanie  i Przedszkola i Szkoły. Miejmy 
nadzieję, że nie będzie  zwolnień  pracowników. 
 
Do punktu 11. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani Aneta Janikowska-Kiśluk  - Kierownik Informacji 
Turystycznej. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-nastąpił spadek miejscowości skomunikowanych w stosunku do 2014r; 
 
Pani Aneta Janikowska-Kiśluk: 
-w 2014r było  24 miejscowości nieskomunikowane, natomiast w 2015r już 28 
miejscowości nie posiada komunikacji publicznej; 
 
Pan Maciejewski: 
-z tej informacji wynika również, że mamy mniej również zarejestrowanych podmiotów 
gospodarczych; 
 
Pani Aneta Janikowska-Kiśluk: 
-nie mamy jeszcze wszystkich danych w tym przypadku. Nie zostały jeszcze wszystkie 
opublikowane przez GUS. Jest to jedynie stan na 5 stycznia br  zarejestrowany w naszej 
komórce  zajmującej się rejestracją działalności gospodarczej; 
 



Pan Andrzej Maciejewski: 
-turystyka – to w tym kierunku powinna się rozwijać nasza Gmina; 
 
Pani Janikowska-Kiśluk: 
-zwróciliśmy się o informacje w tym temacie do Urzędu Marszałkowskiego i do GUS. Tu 
aktualne dane znane będą w połowie 2016 roku. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-ścieżki rowerowe. Z informacji tej wynika, że na naszym terenie jest ich 155 km. W jakim 
są wykonane standardzie ; 
 
Pani Aneta Janikowska-Kiśluk: 
-pojęcie to jest dość nieprecyzyjne. Tu są wskazane szlaki rowerowe, które są wytyczone i 
oznakowane. Łącznie155km, co stanowi  4 szlaki. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-na jakim etapie jest  realizacja tematu Warmińskiej Niteczki; 
 
Pani Janikowska-Kiśluk: 
-jest w uzgodnieniach z Oficerem Rowerowym. Nie spotkała się z przychylnością innych 
Gmin. Przedstawiciel Gminy Purda na ostatnim posiedzeniu wniósł propozycję 
przemodelowania, zmniejszenia trasy. Mamy otrzymać propozycje od Oficera. Mamy 
również propozycję zagospodarowania, tego co leży na naszym terenie, we własnym 
zakresie. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-z przedstawionego sprawozdania wynika, że Gmina w 2015r wzbogaciła się o 1220 m 
dróg utwardzonych, prawdopodobnie  asfaltowych, trochę kanalizacji, trochę wody. 
 
Do punktu 12. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił  Pan Krzysztof Zdziarstek – Kierownik 
Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-proponuję nie odczytywać. 
 
Pani Anna Wojszel: 
-kto przygotował ten Program; 
-czy po uchwaleniu Programu będzie możliwość uaktualniania spisu zabytków; 
-czy jak uchwalimy ten Program to czy zostanie zrobiony porządek w reklamach i szyldach 
-co to jest rejestr a co ewidencja zabytków 
 
Pan Krzysztof Zdziarstek: 
-Program ten wykonała  zewnętrzna firma z Białegostoku 
-Program ten zawiera wszystkie zabytki, które znajdują się  w rejestrze zabytków i 
ewidencji zabytków  Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 
-w Programie zawsze można wprowadzić zmiany, rozszerzyć to po przeprowadzonej 
kwalifikacji. 
 
Obrady sesji opuścili radni: Krzysztof Ludwiniak i Rafał Surmański. 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 



 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-dokument ten rodził się w bólach. Bez tego dokumentu właściciele zabytków nie mogą 
funkcjonować. Bez niego np.: kościół nie może nic robić na plebanii. Jeśli coś wymaga 
zgody Konserwatora a nie mamy tego dokumentu to takiej zgody nie uzyskamy. Proszę 
przyjmijmy ten Program i pracujmy na dokumencie. Zawsze można go uzupełnić. 
Dokument ten otrzymaliśmy 16 grudnia 2015r. 
 
Pan Bogdan Matłoka: 
-dokument jest kulawy i nie powinniśmy go przyjmować. W Kościele św. Anny są bardzo  
zabytkowe organy , o których  w tym dokumencie nie ma mowy, żadnej wzmianki. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-tu , w tym dokumencie nie ma mienia ruchomego. 
 
Pan Jarosław Bonus; 
-dużo tu brakuje. Proponuję aby wszyscy radni złożyli  braki do Komisji Promocji i złożymy 
wspólny wniosek o ujęcie w Programie. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-mam  wiele uwag do tego Programu. Uważam, że w Jedzbarku kapliczki ulegną 
rozwaleniu. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-zapis jest nieszczęśliwy nawet dla Gminy ale można to zrobić tak jak w Ruszajnach. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-chciałbym aby wszyscy radni, którzy mają zabytki w swoim rejonie zgłosili to na piśmie  
do Wydziału Budownictwa. 
 
Pan Andrzej  Moszczyński: 
-myślę, że ta propozycja jest bardzo sensowna. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-należy się bardzo zastanowić nad tym czy wszystko warto wpisywać jako zabytek. 
 
Pani Anna Wojszel: 
-jeśli będziemy coś utajniać to w taki sposób będziemy niszczyli nasze dziedzictwo. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-wnioskuję  o wpisanie do rejestru zabytków: 
-3 kapliczek w Jedzbarku 
-1 kapliczki na trasie Bartołty-Klucznik nad jeziorem Południew. 
-pomnika w Jedzbarku 
Chciałem również powiedzieć, że będę głosował „przeciw” w związku z 
nieprawidłowościami w tym Programie. 
 
Pan Nysztal – Sołtys z Mokin: 
-proszę o ujęcie do rejestru kapliczki przy drodze leśnej Mokiny-Krupoliny. 
 
Pani Halina Bronka: 
-taki dokument powinien istnieć w naszej Gminie. Jest to dokument, który żyje i na  którym  



można pracować. Proponuję przyjąć ten program. Jak będziemy składali wnioski o ujęcie 
czegoś do rejestru zabytków to uważam, że powinniśmy się bardzo nad tym zastanowić. 
Wnioskuję o zamknięcie dyskusji i podjęcie  decyzji jak  głosować. 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-zaskoczyło mnie to, że w Programie nie jest ujęty pałacyk w Łęgajnach w Kombinacie 
razem z parkiem, ale to jest już zrobione w inny sposób. Trochę się zastanawiam dlaczego  
tak dużo  jest nieścisłości a przecież za to płaciliśmy. 
 
Pan Krzysztof Zdziarstek: 
-tych zabytków jest dużo więcej. Tego nie można  było uzgodnić  z Wojewódzkim 
Konserwatorem Zabytków. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-Komisja do Spraw Promocji jest za przyjęciem Programu. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13  radnych: 
 
Rada Miejska  11 głosami „za”, przy 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym” podjęła: 
 
                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXI(137)16 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami Gminy Barczewo na lata 
2016-2019. 
 
Do punktu 13, 14, 15 i 16 
 
Pani Anna Wojszel: 
-wnioskuję o nie czytanie projektów uchwał  
 
Na sali obecnych jest 12 radnych. 
 
11 radnych głosowało „za” wnioskiem Pani Wojszel 
1 osoba była „przeciw” wnioskowi 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-najpierw powinniśmy omówić punkty 15 i 16 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-aby podjąć uchwałę o udzieleniu pomocy trzeba najpierw podjąć uchwałę o 
zabezpieczeniu środków w budżecie. Przedstawiamy je w takiej kolejności bo łączą  się ze 
sobą i ustawione są prawidłowo. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-analizując projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy na biur w Brukseli jestem 
przeciwny bo ci co tam siedzą robią tyły Polakom. Kto naszemu samorządowi coś dał? 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-projekt tej uchwały jest kontynuacją zadania, które rozpoczęliśmy w ubiegłym roku, 
podobnie jak 95%  innych naszych Gmin. W budżecie na 2016r Państwo zabezpieczyliście 
te środki. 



 
Pan Lech Nitkowski: 
-wszystkie państwa, które aplikują o środki unijne również posiadają takie biura. Dotyczy to 
obsługi samorządów województwa warmińsko-mazurskiuego a nie naszych posłów. 
 
Pan Kozon Kazimierz: 
-jestem przeciwny, ponieważ widzę jak nas traktują ci co wyjeżdżają do Brukseli. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-to jest na obsługę  biura, które nas informują np. o środkach. 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-uchwała dot. środków na Plan Cyfrowy – kwoty te  potem zwróci  nam Urząd 
Marszałkowski. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-jeśli dziś przystąpimy do realizacji Planu Cyfrowego to staniemy się udziałowcami i 
wszystko wróci do budżetu. 
 
 
Pani Krystyna Mańkowska : 
-Komisja Finansów Publicznych pozytywnie opiniuje wszystkie uchwały. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-Komisja Regulaminowa również pozytywnie opiniuje wszystkie  cztery uchwały. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-dziękuję za szczegółowe wyjaśnienia i będę głosował „za”. 
 
Na sali obecnych jest 12  radnych. 
 
Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXI(138)16 
w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2016-2025. 
 
 
Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXI(139)16 
w sprawie  zmiany  budżetu na 2016r 
 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXI(140)16 
w  sprawie udzielenia pomocy Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 
dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura  Regionalnego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 



                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXI(141)16 
w sprawie udzielenia pomocy Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 
potrzeby realizacji  Planu Cyfrowego 2025 dla Warmii i Mazur. 
Do punktu 17. 
Sprawy różne i wolne wnioski: 
 
Pan Bogusław  Matłoka: 
-odcinek  drogi wojewódzkiej od przejazdu kolejowego w stronę Jezioran – w sprawie 
niebezpieczeństwa tego odcinka drogi 2.07.2015r odbyło się spotkanie mieszkańców z 
Zarządem Dróg Wojewódzkich. Pokazane były niebezpieczeństwa tego odcinka. 
20 lipca 2015r otrzymaliśmy pismo Zarządu Dróg Wojewódzkich zgodnie z którym  miały 
być zatwierdzone zmiany  ruchu na tej drodze. Miał  być pobudowany  chodnik  i zatoka 
przystankowa. Niestety na obietnicach się zakończyło. Nastąpiło tam zdarzenie drogowe, 
po którym  napisałem do Zarządu pismo. 18.12.2015r  spotkałem się w tym miejscu z 
policją. Ze spotkania sporządzono notatkę. 
Pan Matłoka odczytał notatkę i poprosił aby Burmistrz  potraktował te zadanie jako 
priorytetowe. 
 
Radna powiatu olsztyńskiego Pani Grażyna Gałęziewska: 
-chciałam odnieść się do wypowiedzi  radnego Pana Kozona na ostatniej sesji Rady 
Miejskiej w Barczewie. 
Panie radny moim obowiązkiem jest uczestniczenie w posiedzeniach sesji Rady Powiatu 
olsztyńskiego. Pana obowiązkiem jest  pracować w tej Radzie. Proponuję  nie czynić 
takich wypowiedzi pod moim adresem. Pana ostatnie stwierdzenie „po co było wybierać” 
nie powinno być wypowiadane przez Pana, ponieważ to wyborcy mnie wybrali i wyborcy  
ocenią moją pracę. Jest mi bardzo przykro, że Pan tak powiedział. Moja praca przez 
Starostwo jest dobrze oceniana. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-ja do Pani zwróciłem się osobiście z problemem na co mi Pani odpowiedziała abym się 
do Pani  z tym  nie zwracał. 
 
Pani Grażyna Gałęziewska: 
-pana zachowanie jest nie w porządku. Wszedł Pan  do pokoju gdzie miałam interesanta i 
kazał mi Pan pójść na spotkanie bo potem Pan nie będzie miał czasu. 
Zawsze wszystkim udzielam pomocy, ale jestem zatrudniona w tym Urzędzie i muszę 
zająć się sprawami interesantów, którzy przychodzą do mnie. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-proponowałbym wyjść i te potyczki słowne załatwić na zewnątrz. 
Dodać jednak chciałem, że radny powiatowy ma swoje  obowiązki, które realizuje w 
powiecie. Nie mogę  nic złego powiedzieć na współprace z Panią Gałęziewską. Zwróciłem 
się do Pani Grażyny z prośbą o pomoc w sprawie łęgajnowskiego przystanku i Pani 
Grażyna to pociągnęła i za to Pani Dziękuję. 
 
Pani Grażyna Gałęziewska: 
-myślę, że kiedyś z Panem Kozonem spotkamy się poza tą salą. 
 
Pan  Andrzej Maciejewski: 
-mnie się bardzo dobrze pracuje z radną Panią Gałęziewską. Nie psujmy tego. 
 
Pan Kzimierz Kozon: 



-myślę, że tu Pani  radna trochę przesadziła. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-myślę, że Pani radna  miała prawo poczuć się urażona. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-chcę na chwilę wrócić do sesji nadzwyczajnej. Dlaczego Pan Panie Przewodniczący 
wypowiadał się na mój temat. Miałam prawo złożyć wniosek .Pan rozpoczął  natomiast  
dyskusję jak również wypowiedziany przez Pana komentarz. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-sesja nadzwyczajna zwołana została na wniosek Burmistrza Barczewa i grupy radnych. 
Chciałem znać również stanowisko  wnioskodawców. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-mam pewne pretensje. Z chwilą  otrzymania całej dokumentacji dotyczącej Firmy 
EKOTER otrzymałem dokumenty nieczytelne. Nie wiem co to jest. 
 
Pan Kozon przekazał te dokumenty dla Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
 
Pani Krystyna Szter: 
-prośba aby Sołtysi sporządzili wykazy ile jest na ich terenie  krzyży przydrożnych. 
 
Pani Balbina Buras: 
-kapliczki są naszym znakiem. Istnieją inne drogi ich ratowania. Nie wiem czy jest to dobry 
pomysł aby je wpisywać do rejestru zabytków. Wiele kapliczek zostało wyremontowanych  
bez takich wpisów. 
 
Pan Janusz Klonowski: 
-jestem nowym mieszkańcem tego miasta. Mam pewien niedosyt. Chciałem odnieść się 
do sesji z dnia 29.12.2016r. Nie dopatrzyłem się odpowiedzi na pytanie – czy decyzje  
które Państwo  podejmujecie przeznaczając kilkaset  tysięcy zł służyć będą prywatnym 
osobom  – są słuszne. Czy przewidujecie Państwo ulgi dla innych. Mówię o boksach 
śmietnikowych, które służą tylko i wyłącznie osobom prywatnym. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-uważam, że to nie są ogromne środki i myślę, że należy to zrobić. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-mieszkańcom  wsi nikt nie buduje śmietników ale  uważam, że o wizerunek miasta należy 
dbać. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-uważam, że właściciele wspólnot powinni partycypować w kosztach budowy boksów. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-ale czy w budowie wodociągów w Radostach  maja partycypować rolnicy, którzy nie mają 
wody. Podjęliśmy taką uchwałę i nikt jej nie uchylił. Zadaniem samorządu jest dbanie o 
dobro  mieszkańców – woda, drogi, kanalizacja, śmieci itp. 
 
Pani Halina Bronka: 
-w poprzedniej kadencji walczyłam o ustawienie pojemników na psie odchody. Również w 



tamtej kadencji zaczęliśmy walkę o budowę śmietników. Prace nad projektem trwały. 
Brałam udział w spotkaniach z panem projektantem. Wiemy którym budynkom będą 
służyły te boksy. Gdybyśmy chcieli aby te boksy były budowane przez mieszkańców to 
dotację musielibyśmy na ich budowę przekazać do ZBK-u, bo to są budynki 
administrowane przez nasz zakład. To nie jest dla osób prywatnych. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-boksy będą stały na terenie gminnym a nie prywatnym. 
 
Do  punktu 18. 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-w związku ze zrealizowaniem porządku obrad zamykam dzisiejszą XXI/2016 sesję Rady 
Miejskiej w Barczewie. Dziękuję Państwu za przybycie i udział w dzisiejszych obradach. 
 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis 
 
                                                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                  Andrzej Maciejewski 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  


